
BRM-V.0002.10.2013 
 

 
Protokół Nr XXXIV/13 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 
z dnia 26 listopada 2013 r. 

 
 

Sesja odbyła się w sali Regionalnego Centrum Biblioteczno-
Multimedialnego w Szydłowcu ul. Kolejowa 9b. 
 
W momencie rozpoczęcia sesji obecnych było 11 radnych. W trakcie trwania 
sesji do udziału w obradach dołączyło 3 radnych. 
Na sesji obecnych było 14 radnych. Nieobecna usprawiedliwiona – radna 
D. Jakubczyk.  
 
W sesji udział wzięli – burmistrz A. Jarzyński, zastępca burmistrza 
K. Ziółkowski, skarbnik I. Czarnota, sekretarz D. Kubiś, radca prawny Iwona 
Zielezińska, sołtysi, kierownicy wydziałów i jednostek podległych Gminie oraz 
osoby zaproszone 
 
Ad.1. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Bednarczyk otworzyła sesję, 
powitała zebranych i przewodniczyła obradom. 
 
 
Ad.2. 
Przewod. obrad przedstawiła ustalony porządek sesji: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIII/13 z dnia 29 października 2013 r.  
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami. 
5. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 

pkt 1 ustawy o finansach publicznych. 
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2014 r., 

b) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 
gminy Szydłowiec, 

c) zmiany uchwały Nr 152/XXIII/12 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 
18 grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 



 2

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminach i miejscu 
składania deklaracji oraz dokumentach potwierdzających dane zawarte 
w deklaracji, 

d) warunków i trybu składania za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których zamieszkują oraz 
nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

e) zmiany statutu Samorządowego Zakładu Usług Komunalnych 
w Szydłowcu,  

f) uchylenia uchwały Nr 191/XXIX/13 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 
27 czerwca 2013 r. w sprawie przystąpienia do Związku Gmin Przysusko-
Szydłowieckich oraz uchwały Nr 192/XXIX/13 Rady Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 27 czerwca 2013 r. w sprawie przyjęcia Statutu 
Związku Gmin Przysusko-Szydłowieckich, 

g) utworzenia oraz przystąpienia Gminy Szydłowiec do Stowarzyszenia 
„Związek Gmin Przysusko – Szydłowieckich”, 

h) wyboru przedstawicieli do reprezentowania Gminy Szydłowiec 
w Stowarzyszeniu „Związek Gmin Przysusko – Szydłowieckich”, 

i) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2013 – 2022, 

j) zmian w uchwale budżetowej na rok 2013, 
k) emisji obligacji komunalnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Informacja przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwienia.  
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie obrad. 
 
Gł. specjalista B. Boruszewski w imieniu Burmistrza wniósł o zdjęcie 
z porządku obrad pkt 7 „e” tj. podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu 
Samorządowego Zakładu Usług Komunalnych w Szydłowcu.  
Wyjaśniał, iż trwają jeszcze prace, prawodawstwo nie jest jednolite w tym 
temacie i do końca roku zostanie podjęta decyzja odnośnie prowadzenia 
gminnego składowiska odpadów komunalnych w Szydłowcu. 
 
Przewod. poddała pod głosowanie powyższy wniosek: 
za – 11 głosów /jednogłośnie/ 
 
Pkt 7 po zmianie: 

a) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2014 r., 
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b) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 
gminy Szydłowiec, 

c) zmiany uchwały Nr 152/XXIII/12 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 
18 grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminach 
i miejscu składania deklaracji oraz dokumentach potwierdzających 
dane zawarte w deklaracji, 

d) warunków i trybu składania za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których zamieszkują 
oraz nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

e) uchylenia uchwały Nr 191/XXIX/13 Rady Miejskiej w Szydłowcu 
z dnia 27 czerwca 2013 r. w sprawie przystąpienia do Związku Gmin 
Przysusko-Szydłowieckich oraz uchwały Nr 192/XXIX/13 Rady 
Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 czerwca 2013 r. w sprawie przyjęcia 
Statutu Związku Gmin Przysusko-Szydłowieckich, 

f) utworzenia oraz przystąpienia Gminy Szydłowiec do Stowarzyszenia 
„Związek Gmin Przysusko – Szydłowieckich”, 

g) wyboru przedstawicieli do reprezentowania Gminy Szydłowiec 
w Stowarzyszeniu „Związek Gmin Przysusko – Szydłowieckich”, 

h) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2013 – 2022, 

i) zmian w uchwale budżetowej na rok 2013, 
j) emisji obligacji komunalnych. 

 
 
Ad.3. 
Przewod. obrad poinformowała, że protokół Nr XXXIII/13 z dnia 
29 października 2013 r. był wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień 
w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono 
uwag i wniosków wobec powyższego zaproponowała przyjęcie go bez 
odczytania. 
 
Następnie poddała pod głosowanie: 
za – 11 głosów /jednogłośnie/ 
 
 
Ad.4. 
Informację z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej 
w Szydłowcu za okres za okres od 29 października do 25 listopada 2013 roku 
przedstawił burmistrz Andrzej Jarzyński. 
 

I. Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 



 4

1. Zarządzenie Nr 121/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 października 2013 
roku w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu oraz planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2013. 

2. Zarządzenie Nr 122/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 4 listopada 2013 roku 
w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegających 
się o awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego. 

3. Zarządzenie Nr 123/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 6 listopada 2013 roku 
w sprawie ustalenia ceny wywoławczej w drugim przetargu na sprzedaż 
nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu przy ul. Północnej. 

4. Zarządzenie Nr 124/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 8 listopada 2013 roku 
w sprawie ogłoszenia drugiego przetargu na zbycie nieruchomości gruntowej 
przeznaczonej pod usługi, obiekty produkcyjne oraz zieleń, położonej 
w Szydłowcu przy ul. Północnej i powołania komisji przetargowej. 

5. Zarządzenie Nr 125/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 15 listopada 2013 
roku w sprawie przedłożenia projektu budżetu gminy Szydłowiec na 2014 
rok. 

6. Zarządzenie Nr 126/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 15 listopada 2013 
roku w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji w Urzędzie Miejskim 
w Szydłowcu. 

7.  Zarządzenie Nr 127/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 18 listopada 2013 
roku w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu oraz planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2013. 

8. Zarządzenie Nr 128/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 19 listopada 2013 
roku w sprawie ustalenia ceny wywoławczej w drugim przetargu na sprzedaż 
nieruchomości gruntowych we wsi Zdziechów gmina Szydłowiec, 
a przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

9. Zarządzenie Nr 129/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 19 listopada 2013 
roku w sprawie ogłoszenia drugiego przetargu na zbycie nieruchomości 
gruntowych przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, 
położonych we wsi Zdziechów gmina Szydłowiec i powołania komisji 
przetargowej. 
 
II. Burmistrz przekazał do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące 

projekty uchwał: 
1. Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości 
na terenie gminy Szydłowiec. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 52/XXIII/12 Rady Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie ustalenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
terminach i miejscu składania deklaracji oraz dokumentach potwierdzających 
dane zawarte w deklaracji. 

3. Projekt uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą 
komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
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odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których zamieszkują oraz nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Samorządowego Zakładu Usług 
Komunalnych w Szydłowcu. 

5. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 192/XXIX/13 Rady 
Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 czerwca 2013 roku w sprawie przyjęcia 
Statutu Związku Gmin Przysusko – Szydłowieckich. 

6. Projekt uchwały w sprawie utworzenia oraz przystąpienia Gminy Szydłowiec 
do Stowarzyszenia „Związek Gmin Przysusko – Szydłowieckich”. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do reprezentowania 
Gminy Szydłowiec w Stowarzyszeniu „Związek Gmin Przysusko – 
Szydłowieckich”. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2013 – 2022. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2013. 
10. Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

 
Ponadto Burmistrz: 
- udzielał odpowiedzi na interpelacje radnych oraz wnioski komisji stałych 

Rady Miejskiej w Szydłowcu. 
- w okresie od 28 października do 25 listopada 2013 roku Burmistrz wydał 

3 decyzje umorzeniowe na łączną kwotę 3.834,00 złotych, w tym 1 decyzję 
w łącznym zobowiązaniu pieniężnym, 1 decyzję w podatku od nieruchomości 
i 1 decyzję w podatku od środków transportowych. 

 
Burmistrz podziękował wszystkim, którzy pracowali w dniu 30 i 31 
października oraz 1 i 2 listopada - służbom komunalnym dbającym o porządek 
jak również tym, którzy dbali o bezpieczeństwo na cmentarzach i ulicach 
Szydłowca - Straży Miejskiej i Policji. Szczególne podziękowanie złożył 
uczniom klasy policyjnej zespołu szkół ponadgimnazjalnych, którzy bardzo 
aktywnie włączyli się w zadania wynikające z regulacji ruchem. 
Przypomniał o wydarzeniu, które wpisało się w kartę historii Szydłowca. 
21 listopada 2013 roku Szydłowiec odwiedził Prezydent Rzeczypospolitej 
Polskiej Bronisław Komorowski. Powiedział, że wizyta Prezydenta dla naszego 
miasta była szczególnym wydarzeniem, gdyż po raz pierwszy gościliśmy 
w Szydłowcu najważniejszą osobę w kraju. 
Podziękował radnym, sołtysom, pracownikom oraz reprezentacjom społeczności, 
którzy tak licznie przybyli na Rynek Wielki. Wyraził pogląd, że zapisaliśmy się 
bardzo pozytywnie, choć przedsięwzięcie to było bardzo trudne logistycznie, 
organizacyjnie jak również pod względem bezpieczeństwa. Podkreślił, że to, co 
wspólnie pokazaliśmy, to, co wspólnie było reprezentowane w rozmowach czy 
w słowach powitania świadczy o tym, że każdemu zależy na tym, aby 
Szydłowiec miał dobry wizerunek. I taki wizerunek został przekazany. Wizyta ta 
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przebiegła w sposób spokojny i bez zakłóceń. W związku z tym podziękował 
wszystkim służbom mundurowym i komunalnym, które nad tym pracowały. 
Z zadowoleniem poinformował, że dzieci z szydłowieckich szkół zostały 
zaproszone do kancelarii Pana Prezydenta.  
 
Przewodnicząca RM w imieniu własnym oraz radnych podziękowała za 
zorganizowanie tego spotkania i możliwość wspólnego uczestniczenia przed 
ratuszem w przywitaniu Prezydenta RP. 
Podziękowała również za nowe mikrofony. 
 
 
Ad.5. 
Sekretarz Gminy D. Kubiś przedstawiła zmiany wprowadzone w budżecie 
Gminy Szydłowiec w trybie art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych 
pomiędzy sesjami, tj. od dnia 29 października do dnia 26 listopada 2013 r.  
 
Zarządzeniem Nr 121/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 października 
2013 r. dokonano następujących zmian w planie dochodów i wydatków,  

 
- W rozdziale 01095 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 227 z dnia 

13.10.2013 r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 34.597 zł. 
Kwota przeznaczona na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej,  

 
- W rozdziale 85212 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 233 z dnia 

17.10.2013 r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 33.000zł. 
Kwota przeznaczona na wypłatę funduszu alimentacyjnego,  

 
- W rozdziale 85213 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 204 z dnia 

16.10.2013r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 13.350 zł. 
Kwota przeznaczona na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne, 

 
- W rozdziale 85214 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 205 z dnia 

16.10.2013r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 125.800 zł. 
Kwota przeznaczona na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych 
w części gwarantowanej z budżetu państwa, 

 
- W rozdziale 85216 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 205 z dnia 

16.10.2013r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 163.398 zł. 
Kwota przeznaczona na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych,   

 
- W rozdziale 85219 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 205 z dnia 

16.10.2013r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 20.270 zł. 
Kwota przeznaczona na wypłatę dodatków w wysokości 250zł miesięcznie na 
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pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, 
realizującego pracę socjalną w środowisku w roku 2013,  

 
- W rozdziale 85295 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 173 z dnia 

30.09.2013r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 22.248 zł. 
Kwota przeznaczona na pomoc finansową realizowaną na podstawie 
rządowego programu wspierania osób uprawnionych do świadczenia 
pielęgnacyjnego, 

 
- W rozdziale 85295 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 218 z dnia 

17.10.2013r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 25.000 zł. 
Kwota przeznaczona na pomoc państwa w zakresie dożywiania,  

 
- W rozdziale 85415 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 195 z dnia 

16.10.2013 r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 282.392 zł. 
Kwota przeznaczona na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla 
uczniów o charakterze socjalnym, 

 
- W rozdziale 85415 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 1193 z dnia 

16.10.2013r. dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 21.080 zł. 
Kwota przeznaczona na dofinansowanie zakupu podręczników i materiałów 
dydaktycznych dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy 
uczniom w 2013 r. – Wyprawka szkolna. 
Kwota zwiększenia razem 741.135 zł. 

 
Ad.6. 
Zastępca burmistrza K. Ziółkowski przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji. Poinformował, że na ostatniej sesji w dniu 29 
października 2013 r. Rada Miejska podjęła uchwały: Nr 200/XXXIII/13 – 
zacznie obowiązywać od 1 stycznia 2014 roku, Nr 201/XXXIII/13 - zacznie 
obowiązywać od 1 stycznia 2014 roku, Nr 202/XXXIII/13 - zacznie 
obowiązywać od 1 stycznia 2014 roku, Nr 203/XXXIII/13 - jest w trakcie 
realizacji, Nr 204/XXXIII/13 – jest zrealizowana, Nr 205/XXXIII/13 - jest 
w trakcie realizacji i Nr 206/XXXIII/13 - jest w trakcie realizacji. 
 
Ad.7a. 
Pełnomocnik ds. społecznych J. Kopycka w imieniu Burmistrza przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Szydłowiec 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2014 r. /w zał. do prot./ 
 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Edukacji, która wydała opinię 
pozytywną. 
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Komisji Budżetu – przewod. Komisji poinformował, że Komisja zapoznała się 
z projektem uchwały. 
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 13 głosów /jednogłośnie/ 
 
 
Ad.7b. 
Naczel. Kazimierz Piotrowski w imieniu Burmistrza przedstawił proj. 
uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na 
terenie gminy Szydłowiec. 

Powiedział, że w dniu 6 listopada 2012 r. Rada Miejska w Szydłowcu 
podjęła uchwałę Nr 122/XIX/12 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 
nieruchomości na terenie Gminy Szydłowiec (Dziennik Urzędowy Woj. 
Mazowieckiego, poz. 7741) wypełniając dyspozycję art. 6 l ust. 1 ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. W uchwale określono, że opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi będą uiszczane kwartalnie z góry. 

Biorąc pod uwagę oczekiwania mieszkańców, a także wątpliwości prawne 
czy pobieranie opłat za wywóz odpadów z góry jest uzasadnione, zmieniono 
zapis dotyczący terminów płatności. 

W związku z powyższym zmieniły się terminy uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, z czym wiąże się zmiana uchwały 
w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały jest 
uzasadnione. 
 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną. 
Projekt uchwały był przedmiotem prac połączonych Komisji: Infrastruktury, 
Rewizyjnej, Edukacji i Statutowej, które wydały opinię pozytywną. 
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 13 głosów /jednogłośnie/ 
 
 
Ad.7c. 
Naczel. Kazimierz Piotrowski w imieniu Burmistrza przedstawił proj. uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Nr 152/XXIII/12 Rady Miejskiej w Szydłowcu 
z dnia 18 grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminach i miejscu 
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składania deklaracji oraz dokumentach potwierdzających dane zawarte 
w deklaracji. 

Przypomniał, że w dniu 18 grudnia 2012 r. Rada Miejska w Szydłowcu 
podjęła uchwałę Nr 152/XXIII/12 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminach 
i miejscu składania deklaracji oraz dokumentach potwierdzających dane zawarte 
w deklaracji (Dziennik Urzędowy Województwa Mazowieckiego, poz. 1326) 
wypełniając dyspozycje art. 6n ust. 1 pkt 1 ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach.  
 Po dokonanej weryfikacji wprowadza się nowy skrócony wzór deklaracji 
zgodny z przepisami ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 
osobowych oraz stanowiskiem Głównego Inspektora Ochrony Danych 
Osobowych. Zweryfikowany wzór deklaracji stanowi załącznik do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną. 
Projekt uchwały był przedmiotem prac połączonych Komisji: Infrastruktury, 
Rewizyjnej, Edukacji i Statutowej, które wydały opinię pozytywną. 
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 13 głosów /jednogłośnie/ 
 
 
Ad.7d. 
Proj. uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których zamieszkują oraz nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne przedstawił naczel. 
K. Piotrowski. 

Poinformował, że nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach dokonana ustawą z dnia 25 stycznia 2013 r. o zmianie ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2013 r., poz. 228) 
wprowadziła możliwość składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej. Zgodnie z art. 6n ust. 1 pkt 2 ww. ustawy w niniejszym projekcie 
określa się warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej. 
 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną. 
Projekt uchwały był przedmiotem prac połączonych Komisji: Infrastruktury, 
Rewizyjnej, Edukacji i Statutowej, które wydały opinię pozytywną. 
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Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 13 głosów /jednogłośnie/ 
 
 
Ad.7e. 
Główny specjalista B. Boruszewski w imieniu Burmistrza przedstawił projekt 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 191/XXIX/13 Rady Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 27 czerwca 2013 r. w sprawie przystąpienia do Związku 
Gmin Przysusko-Szydłowieckich oraz uchwały Nr 192/XXIX/13 Rady 
Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 czerwca 2013 r. w sprawie przyjęcia Statutu 
Związku Gmin Przysusko-Szydłowieckich. 

Ze względu na bardzo skomplikowaną i długotrwałą procedurę rejestracji 
Związku Gmin w oparciu o art. 64 ustawy o samorządzie gminnym 
(ograniczenia w zakresie wykonywanych wspólnie zadań), stwierdzono, że 
szybszą i lepszą formą utworzenia Związku Gmin Przysusko-Szydłowieckich 
będzie skorzystanie z art. 84 ww. ustawy o samorządzie gminnym, czyli 
utworzenie stowarzyszenia o tej samej nazwie z zastosowaniem przepisów 
ustawy Prawo o stowarzyszeniach. Dlatego też, aby utworzyć ww. Związek 
Gmin, jako stowarzyszenie należy uchylić uchwały podjęte przez Radę w dniu 
27 czerwca br. 

 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną. 
Projekt uchwały był przedmiotem prac połączonych Komisji: Infrastruktury, 
Rewizyjnej, Edukacji i Statutowej, które wydały opinię pozytywną. 
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 13 głosów /jednogłośnie/ 
 
 
Ad.7f. 
Główny specjalista B. Boruszewski w imieniu Burmistrza przedstawił projekt 
uchwały w sprawie utworzenia oraz przystąpienia Gminy Szydłowiec do 
Stowarzyszenia „Związek Gmin Przysusko – Szydłowieckich”. 

Powiedział, że najlepszą formą wspierania idei samorządu terytorialnego 
oraz obrony wspólnych interesów gmin zainteresowanych utworzeniem 
Związku Gmin Przysusko-Szydłowieckich będzie skorzystanie z zapisów art. 84 
ustawy o samorządzie gminnym, czyli utworzenie stowarzyszenia o ww. 
nazwie. Procedura rejestracji Stowarzyszenia w Krajowym Rejestrze Sądowym 
odbędzie się zgodnie z zapisami ustawy Prawo o stowarzyszeniach po podjęciu 
przez wszystkie zainteresowane gminy ww. uchwały. 
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Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną. 
Projekt uchwały był przedmiotem prac połączonych Komisji: Infrastruktury, 
Rewizyjnej, Edukacji i Statutowej, które wydały opinię pozytywną. 
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 13 głosów /jednogłośnie/ 
 
 
Ad.7g. 
Projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do reprezentowania Gminy 
Szydłowiec w Stowarzyszeniu „Związek Gmin Przysusko – Szydłowieckich”. 
przedstawił B. Boruszewski. 

Poinformował, że podejmując uchwałę o utworzeniu oraz przystąpieniu 
Gminy Szydłowiec do Stowarzyszenia „Związek Gmin Przysusko – 
Szydłowieckich” należy w następnej kolejności wybrać przedstawicieli do 
reprezentowania interesów gminy w ww. stowarzyszeniu. Zgodnie ze 
wzorcowym statutem obligatoryjnie gminę w stowarzyszeniu reprezentuje 
Burmistrz oraz przedstawiciel Rady Miejskiej. Wybrane osoby uczestniczyć 
będą w Zebraniu Założycielskim Stowarzyszenia „Związek Gmin Przysusko – 
Szydłowieckich”, na którym przyjęty będzie w formie uchwały statut oraz 
wybrany zostanie zarząd i komisja rewizyjna. Przyjęte przez Zebranie 
Założycielskie uchwały będą podstawą do rejestracji stowarzyszenia 
w Krajowym Rejestrze Sądowym.  

 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną z propozycją wyboru przedstawicieli: Andrzeja Jarzyńskiego -
Burmistrza Szydłowca i Krystyny Bednarczyk - przewodniczącej Rady 
Miejskiej.  
Projekt uchwały był przedmiotem prac połączonych Komisji:  
Infrastruktury – zapoznała się z projektem uchwały,  
Rewizyjna – zaopiniowała pozytywnie z propozycją wyboru przedstawicieli: 
Andrzeja Jarzyńskiego – Burmistrza Szydłowca i Krystyny Bednarczyk - 
przewodniczącej Rady Miejskiej,  
Edukacji – zapoznała się z proj. uchwały  
Statutowa wydała opinię pozytywną z propozycją wyboru przedstawicieli: 
Andrzeja Jarzyńskiego - Burmistrza i Krystyny Bednarczyk - przewodniczącej 
Rady Miejskiej.  
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 13 głosów /jednogłośnie/ 
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Burmistrz A. Jarzyński podziękował za wybór i poinformował, że wszystkie 
gminy zainteresowane utworzeniem Związku Gmin Przysusko-Szydłowieckich 
podjęły już te uchwały. 
 
Przewodnicząca obrad zarządziła 10 min. przerwę w obradach. 
 
Przewodnicząca wznowiła obrady. 
 
 
Ad.7h. 
Przewod. obrad poinformowała, że na wniosek radnych odbędzie się teraz 
posiedzenie komisji, więc jeśli sołtysi i goście zaproszeni mają chęć to mogą 
zostać a jeśli nie to już im dziękuje za dotychczasowy udział w obradach. 
 
Radny P. Bloch zwrócił się o wyjaśnienie czy ma być posiedzenie komisji, czy 
dalej jest sesja? 
 
Otrzymał odpowiedź od Przewod. obrad, że to jest dalszy ciąg sesji. 
 
Radny P. Bloch stwierdził, że pierwszy raz się spotkał z taką sytuacją, że 
w trakcie sesji wyprasza się zaproszonych gości i robi się posiedzenie komisji. 
 
Przewod. obrad poinformowała, że takie były propozycje radnych. 
 
Radny P. Bloch stwierdził, że można to było zrobić w trakcie przerwy. 
 
Przewod. obrad potwierdziła, że można było wyjść i zrobić to w czasie 
przerwy, ale w związku z tym, że tylko Komisja Budżetu pracowała nad 
projektami uchwał odnośnie budżetu, więc padła propozycja zapoznania innych 
komisji. Radny M. Plewa zaproponował dyskusję w całej Radzie. 
 
Skarbnik I. Czarnota przeprosiła radnych za opóźnienie dostarczenia 
projektów uchwał. Uchwały te ściśle wiążą się z projektem budżetu na rok 2014 
oraz do dnia wczorajszego były one w nadzorze i w związku z tym nie było 
możliwości przekazania ich komisjom, których posiedzenia odbywały się 
w ubiegłym tygodniu. 
 
Następnie skarbnik I. Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013 – 
2022 
Do zmian wprowadzonych do WPF na lata 2013-2022 przyjęto i uwzględniono 
zmiany planu dochodów i wydatków dokonane Zarządzeniami Burmistrza oraz 
uchwałą Rady Miejskiej w sprawie zmian w budżecie w m-cu wrześniu, 
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październiku i listopadzie, a także planowane zmiany wprowadzone uchwałą 
Rady z dnia 26 listopada 2013r.  
W wyniku analizy realizacji budżetu, prognozy dochodów (m.in. brak 
dochodów ze sprzedaży mienia gminnego), prognozy wydatków roku 2013 oraz 
planowanych przychodów i rozchodów, mając na uwadze istniejące ryzyko 
przekroczenia maksymalnych dopuszczalnych wskaźników spłaty z art. 243 
ustawy o finansach publicznych obowiązującego od 2014 roku zachodzi 
konieczność:  
- emisji obligacji komunalnych w celu konsolidacji kredytów do spłaty 

w latach przyszłych kwota 8.538.000 zł,  
- emisji obligacji komunalnych na częściową spłatę kredytów planowanych do 

realizacji w 2013 roku – 2.146.000 zł.  
 
Konsolidacja kredytów na kwotę 8.538.000 zł nie spowoduje zwiększenia kwoty 
zadłużenia, a jedynie pozwoli spłacić istniejące kredyty w formie emisji 
obligacji, z jednoczesnym wydłużeniem okresu spłaty do 2025 roku.  
 
Środki z emisji obligacji konsolidujące kredyty nie wpłyną na konto Gminy 
Szydłowiec, a banki udzielające dokonają bezpośrednio spłat kredytów na konta 
banków określonych w specyfikacji zamówienia. 
 
Emisja obligacji w części konsolidacyjnej nie jest przychodem, a spłata nie jest 
rozchodem. 
 
Emisja obligacji w części konsolidacyjnej jest jedynym możliwym sposobem na 
restrukturyzację zadłużenia w celu osiągnięcia wskaźników obowiązujących od 
2014 roku. 
Zadłużenie Gminy Szydłowiec zostanie zwiększone o kwotę 2.146.000 zł, to 
jest ta emisja obligacji na spłatę rat kredytów w 2013 roku. 
 
Wprowadza się zmiany w WPF Gminy Szydłowiec na lata 2013-2025 
aktualizację prognozowanych dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów 
oraz wyników budżetów lat 2013-2025. 
 
W stosunku do ostatnich zmian w WPF wprowadzonych dnia 9 września 2013 r. 
zmniejszono prognozowane dochody budżetowe w roku 2013 o kwotę 
12.385.097 zł, w tym: 
- zwiększono dotacje o kwotę 962.084 zł, 
- zwiększono subwencje o kwotę 243.794 zł, 
- zmniejszono (persaldem) podatki i opłaty o kwotę – 773.728 zł,  
- zmniejszono dotacje przeznaczone na inwestycje – wniosek kluczowy, 

refundacja Międzygminna Strefa Aktywności Gospodarczej – o kwotę 
11.527.483zł, 

- zmniejszono dochody ze sprzedaży majątku o kwotę – 1.370.000 zł 
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W 2013r. plan dochodów po zmianach wynosi 53.872.551 zł, w tym 
dochody bieżące 49.447.575 zł, zaś dochody majątkowe 4.424.976 zł. 

 
W stosunku do ostatnich zmian wprowadzonych dnia 9 września 2013 r. 

zmniejszono prognozowane wydatki budżetowe w roku 2013 o kwotę 
11.241.697 zł, w tym: 
- zwiększono wydatki inwestycyjne uchwałą z dnia 29.10.2013r. o kwotę 

30.000 zł, 
- zmniejszono wydatki inwestycyjne uchwała z dnia 26.11.2013r. o kwotę 

11.243.000 zł, 
- zwiększono (persaldem) wydatki bieżące o kwotę 971.303 zł (głównie 

z tytułu otrzymanych dotacji). 
 
Zmniejsza się przychody z zaciągniętych kredytów na rynku krajowym o kwotę 
1.980.200zł, a przychody z emisji obligacji na kwotę 2.146.000 zł. 
 
Zmniejsza się spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów o kwotę 
4.123.600zł, a wprowadzamy 2.906.680 zł 
 

W uchwale budżetowej na 2013 rok zaplanowane były przychody 
w wysokości 4.126.200 zł z tytułu planowanych do zaciągnięcia kredytów. 
Środki te planowano przeznaczyć na wcześniejszą spłatę kredytów 
zaciągniętych w BGK i w PKO BP. Natomiast rozchody planowano 
w wysokości 7.030.280 zł, na spłatę zobowiązań: i tak ta kwota 4.126.200 zł + 
nadwyżka budżetowa 2.906.680 zł daje kwotę 7.030.280 zł. 
 
W sytuacji obecnej, gdy nie doszło do sprzedaży zaplanowanego majątku 
(działek, pomimo wielokrotnego ogłaszania przetargów na ich sprzedaż nie 
znaleziono nabywców), realny termin refundacji wydatków z lat poprzednich 
z budżetu UE to 2014 rok oraz gdy koszty ponoszone na systemie odpadami 
komunalnymi są wyższe aniżeli zaplanowane przychody z tego tytułu 
planowana nadwyżka budżetowa na 2013 nie będzie wypracowana. Planowana 
nadwyżka w kwocie 2.904.080 zł w całości przeznaczona była na spłatę 
kredytów i pożyczek w 2013 roku. Niewypracowanie nadwyżki zmusza Gminę 
do zaciągnięcia w miejsce powstałej różnicy zobowiązania w wysokości 
2.146.000 zł.  

W chwili obecnej powstała w budżecie 2013 r. nadwyżka nie pokrywa 
zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek (nadwyżka 760.680 zł, zobowiązania 
2.906.680zł, różnica 2.146.000 zł). Pomimo to od stycznia 2013 r. terminowo 
realizuje się spłatę wszystkich zaciągniętych zobowiązań, zgodnie 
z harmonogramami spłat zawartymi w umowach. Spłat dokonywano środkami 
przeznaczonymi na inne wydatki zaplanowane w budżecie oraz w znacznej 
części kredytem krótkoterminowym w bankowym rachunku bieżącym gminy 
Szydłowiec - zgodnie z upoważnieniem Burmistrza zawartym w uchwale 
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budżetowej do zaciągania kredytów na pokrycie przejściowego deficytu 
budżetu.  
Efektem tych działań jest brak środków na rachunku bankowym, na pokrycie 
zaplanowanych spłat kredytów i pożyczek w 2013 roku.  
 
W związku z powyższym proponuje się: 
- na kwotę 2.146.000 zł wyemitować obligacje komunalne na realizację rat 

kredytów planowanych do spłaty w 2013 roku, 
- zamienić dług z tytułu zaciągniętych kredytów w latach ubiegłych 

w kwocie 8.538.000zł, na dług z tytułu emisji obligacji komunalnych 
w tej samej kwocie, tj. 8.538.000zł oraz wydłużyć prognozę długu do 
2025r. 

Uzyskanymi w ten sposób środkami planuje się spłatę następujących kredytów:  
- Bank Gospodarstwa Krajowego – 2.016.384 zł, 
- Bank Gospodarstwa Krajowego – 1.606.264 zł 
- PKO BP – 4.915.352 zł 

W roku 2014 pozostają do spłaty ostatnie raty pożyczek z WFOŚ i kredytu 
w BOŚ – 153.819,15 zł oraz wyemitowane w latach wcześniejszych obligacje 
komunalne na kwotę 12.317.000 zł. 
W związku z powyższym planowana łączna kwota emisji obligacji wynosi 
10.684.000zł (konsolidacja kredytów 8.538.000 zł + spłaty zobowiązań 2013 
roku 2.146.000 zł). 
Pozwoli to na bardziej elastyczną spłatę oraz na przesunięcie w czasie terminu 
spłaty zadłużenia o trzy lata, tj. z roku 2022 na 2025r. 

Konsolidacja kredytów zapewni w latach następnych na utrzymanie 
wskaźników spłaty na poziomie zgodnym z art.243 ustawy o finansach 
publicznych. 

Po wprowadzeniu ww. zmian wynik zmienił się i nadwyżka wynosi 
760.680 zł. Planowaną nadwyżkę przeznacza się na spłatę w 2013 roku w części 
raty kredytów i pożyczek.  

 
Po wprowadzeniu ww. zmian nadwyżka operacyjna, tj. różnica pomiędzy 
dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi wynosi 1.166.081 zł 
i zmniejszyła się do wyniku z ostatnich zmian w WPF o 458.917 zł. 
 
Planowany w kolejnych latach objętych zadłużeniem obowiązujący od 2014 r. 
indywidualny wskaźnik zadłużenia ustalony wg art. 243 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. kształtuje się poniżej dopuszczalnego wskaźnika poziomu 
określonego w wyżej wymienionym przepisie, jednak w najbliższych latach 
kształtuje się w górnej granicy dopuszczalnego wskaźnika obciążenia budżetu 
obsługą zadłużenia. W latach następnych objętych prognozą wskaźnik ten 
kształtuje się na bezpiecznym poziomie, pod warunkiem zachowania 
odpowiednich wielkości budżetu w poszczególnych latach.  
 Planowany wskaźnik zadłużenia na 2013 rok wynosi 43%, natomiast 
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wskaźnik spłaty 7,34%. Wskaźniki te mieszczą się w granicach określonych 
w ustawie o finansach publicznych.  
W związku ze zmianami dokonanymi w budżecie przesuwa się w czasie termin 
spłaty zadłużenia o trzy lata, tj. z roku 2022 na 2025 r.  
 
Radny W. Cieloch stwierdził, że to wszystko jest skomplikowane i tylko dobry 
ekonomista jest w stanie to zrozumieć. Zapytał, czy tego nie można przełożyć na 
następną sesję. 
 
Skarbnik I. Czarnota wyjaśniła, że do ostatniego momentu wstrzymywano się 
ze zmianami w budżecie licząc na sprzedaż działek. Nadwyżka operacyjna ze 
sprzedaży działek miała być przeznaczona na zapłatę rat kredytów w 2014 roku. 
 
Radny W. Cieloch powtórzył pytanie, czy tego nie można przenieść na 
następną sesję żeby każdy mógł się z tymi materiałami lepiej zapoznać. 
 
Skarbnik I. Czarnota odpowiedziała, że przesunięcie w czasie uniemożliwi 
wyemitowanie obligacji. 
 
Przewod. obrad stwierdziła, że właśnie, dlatego radny M. Plewa zaproponował 
dyskusję w gronie radnych. 
 
Radny M. Plewa powiedział, że na tak poważną sprawę dla gminy jak 
konsolidacja długu w celu przesunięcia spłaty na lata następne aż do roku 2025 
było poświęcone kilkadziesiąt minut. Zrozumiały jest fakt, że Rada musi 
zaciągnąć kredyt na przeszło 2 mln zł, bo jest dziura w tegorocznym budżecie, 
ale ma wątpliwości, co do tej konsolidacji. Bo z moralnego punktu widzenia to 
wygląda tak, że to obecna Rada buduje, rozwija miasto, zaciąga kredyty 
pozostawiając następnym kadencjom spłacanie zobowiązań.  
Kwota 8,5 mln zł emisji obligacji i od tego odsetki rozłożone na lata to będzie 
duże obciążenie dla gminy. Same odsetki od tych 8,5 mln to zdaniem radnego 
będzie drugie tyle do spłacenia. 
Radny spytał, jaka jest różnica między kosztami emisji obligacji, czyli spłat tych 
kredytów a tym, jaki byłby koszt długów gdyby je spłacać na bieżąco tak jak to 
było zaplanowane.  
Następną wątpliwość radnego budzi konieczność utrzymania jakichś 
wskaźników spłaty długów, które narzuca ustawa. To w jego pojęciu wpędza 
gminę w dodatkowe koszty związane z tym rolowaniem. Zapytał, co by się stało 
gdyby Rada poszła pod prąd i nie uwzględniła tego i spłacała długi tak jakby 
gminę było stać. Podkreślił, że nie należy zostawiać tego obciążenia następnym 
kadencjom, bo to obecna Rada zaciągnęła te kredyty, to obecna Rada wykonała 
dużą dobrą robotę, zrobiła projekt kluczowy itd. To nie chodzi żeby wydać 
pieniądze chodzi o to żeby jeszcze te pieniądze oddać we własnym zakresie. 
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Na zakończenie radny stwierdził, że przedstawione wątpliwości powodują, że 
nie ma przekonania do zagłosowania za tą uchwałą. 
 
Skarbnik I. Czarnota wyjaśniła, że w samorządzie jest kadencyjność tak rady 
jak i burmistrza. Obecny Burmistrz przychodząc na urząd burmistrza też zastał 
długi, które spłacane były do 2010 roku. Był to trudny okres, bo nie można było 
wziąć żadnego kredytu na inwestycje, nie można było nic realizować. 
 
Przewod. obrad przypomniała, że była taka możliwość i Gmina podjęła się 
rewitalizacji, bo później mogło nie być takiej okazji i mogło nie być tych 
pieniędzy. Było o tym mówione i wszyscy zdają sobie z tego sprawę.  
 
Radny M. Plewa stwierdził, że został źle zrozumiany. Oznajmił, że nie 
krytykuje samego przedsięwzięcia tylko sposób spłaty, sposób finansowania. 
Jest propozycja przesunięcia tego długu w lata dwudzieste XXI wieku a dług 
powstał teraz. To ta Rada wykonała tą inwestycję i to teraz należy ją spłacić. 
 
Skarbnik I. Czarnota stwierdziła, że te długi nie były zaciągnięte rok temu czy 
dwa lata temu. To są kredyty z lat poprzednich, które przy obecnych dochodach 
gmina jest w stanie spłacić przy tych wskaźnikach, jakie obowiązywały 
w poprzednim stanie prawnym. W tamtych latach nie było wskaźników, które 
by zabraniały tak ułożyć spłatę zadłużenia żeby ich nie można było spłacić 
w roku 2014, 2015, czy 2016. {…} Nasza gmina nie jest jedynym samorządem, 
który roluje, zamienia, konsoliduje dług. Na pytanie radnego - co się stanie jak 
Gmina nie będzie spłacać zadłużenia odpowiedziała, że gmina zostanie ze 
zobowiązaniami wymagalnymi na koniec roku oraz koniecznością ich zapłaty 
w najbliższym możliwym terminie roku 2014. 
 
Radny M. Plewa czy to znaczy, że jeśli gmina dokona rolowania tego długu to 
w przyszłym roku będzie mogła spłacić nie ileś tam milionów, ale kilkaset 
tysięcy zł.? Czyli zmniejszy się spłata zadłużenia na przyszły rok? I to jest 
właśnie efektem tego rolowania?  
 
Skarbnik I. Czarnota odpowiedziała, że do spłacenia jest ok. 160 tys. zł na 
przyszły rok {…} 
 
Radny M. Plewa zapytał, czy udałoby się uzbierać więcej pieniędzy niż wg. 
wskaźników? 
 
Skarbnik I. Czarnota odpowiedziała, że osiągane dochody mają starczyć na 
spłatę zadłużenia, na realizację inwestycji i na wydatki bieżące. Dochodów 
bieżących ani dochodów majątkowych nie ma na tyle żeby można było spłacić 
zadłużenie i zrealizować inwestycje. 
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Radny M. Plewa przypomniał, że były takie czasy w gminie, że nie robiło się 
inwestycji po to żeby spłacić zadłużenie.  
 
Skarbnik I. Czarnota zwróciła uwagę, że w projekcie budżetu na 2014 rok jest 
tylko – projekt kluczowy, fundusz sołecki, wykup działek i zadania komunalne.  
 
Burmistrz A. Jarzyński stwierdził, że z tej debaty powinno wynikać kilka 
rzeczy, które są niepodważalne. Nie ma innej możliwości niż ta, która jest w tej 
chwili proponowana Radzie a wynika ona z skonsolidowania zaciągniętych 
kredytów w latach ubiegłych oraz zaciągnięcie długu na spłatę zobowiązań 
z 2013 roku. Nawet przy układzie planowanego wyemitowania obligacji to 
zadłużenie Gminy jest na bardzo bezpiecznym poziomie 43%. Nie jest to 60% 
czy 90% jak mają inne gminy. Natomiast jest konieczność bezpiecznego 
zakończenie tego roku budżetowego. Jest 527 tys. zł do odebrania od Marszałka 
jest to refundacja wydatków z budżetu UE które prawdopodobnie w styczniu 
wpłyną na konto Gminy. 
Mamy zabezpieczenie majątkowe w kwocie około 3 mln. zł i to są działki 
przygotowane do sprzedaży. Niestety nie doszło do ich sprzedaży, chociaż 
wielokrotnie ogłaszane były przetargi na ich sprzedaż. Koniunktura już się 
stopniowo zmienia, bo udało się sprzedać w ubiegłym miesiącu działkę 
w Szydłowcu za 147 tys. zł oraz 3 działki w miejscowości Zdziechów. W tej 
chwili są wystawione do przetargu 4 kolejne w Zdziechowie i następne 4 działki 
przy ul. Partyzantów. Należy liczyć, że znajdą się nabywcy. 
Analiza realizacji budżetu wskazuje, że nie ma innej możliwości, aby 
zmniejszyć wysokość rat kredytów jak wyemitowanie obligacji komunalnych. 
Pozwoli to na bardziej elastyczną spłatę zobowiązań oraz na przesunięcie 
w czasie terminu spłaty zadłużenia aż do 2025 roku. Operacja ta zapewni 
utrzymanie wskaźnika spłat na poziomie zgodnym z ustawą o finansach 
publicznych. Poinformował, że na sesji w dniu 18 listopada Rada Powiatu 
w Szydłowcu również podjęła uchwałę w sprawie emisji obligacji powiatu oraz 
określenia ich zbywania, nabywania i wykupu gruntu. Taka jest teraz sytuacja 
w samorządach. Jak słusznie radny zauważył, Gmina wykonuje rzeczy wielkie 
i należy się z tego cieszyć. Jednocześnie należy finansowo tak sobie zaplanować 
wskaźniki spłat, aby mieściły się w granicach określonych ustawą, żeby nie było 
zagrożenia przekroczenia 60 % Obecny 40% poziom jest poziomem 
bezpiecznym. Na zakończenie zwrócił się do radnych o zrozumienie i podjęcie 
uchwały zgodnie z propozycją.  
 
Radny M. Plewa zwrócił uwagę, że działki nie są warte tyle na ile zostały 
wycenione, tylko tyle są warte ile zechcą za nie zapłacić nabywcy. Powiedział, 
że w projekcie budżecie na 2013 rok przewidywany dochód z tych działek na 
poziomie 3 mln zł czy 2 mln został zawyżony. Może warto podchodzić 
ostrożniej do takich rzeczy jak sprzedaż majątku i raczej zakładać niższe 
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dochody i cieszyć się, że osiągnęło się coś więcej niż zawyżać a potem się 
martwić, że budżet nie został zrealizowany. 
Przypomniał, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie o tą różnicę w kosztach 
obsługi długu. Jak się to ma do tego jakby Gmina spłacała normalnie wg. 
wcześniejszych umów z bankami. Bo to na pewno zwiększa koszt i zdaniem 
radnego to są kwoty milionowe. I stąd ta dyskusja. 
 
Skarbnik I. Czarnota stwierdziła, że trudno jej w tym momencie odpowiedzieć 
na to pytanie gdyż nie ma przed sobą umów bankowych. Poinformowała, że 
WIBOR sześciomiesięczny na podstawie, którego będą emitowane obligacje 
wynosi 2,7% na dzień dzisiejszy i utrzymuje się. W zeszłym roku był większy, 
czyli jest tendencja spadkowa. Policzyła, że 1,7 marża banku + WIBOR daje ok. 
4,4%. {…} Na pewno będzie różnica, bo obligacje rozłożone są w czasie, ale to 
nie będzie milionowa różnica. Można prosto policzyć 4,5% a mamy 23 mln zł 
długu to jest ok. 1 mln 100 tys. zł. 
 
Radny M. Plewa przestrzegł przed zbytnim optymizmem. Dzisiaj WIBOR jest 
2, 7% ale to długo trwać nie będzie. Cykle koniunktury gospodarczej rozkładają 
się na 5 – 8 lat i w najbliższych latach WIBOR zacznie rosnąć. W następnych 
latach w będzie on dwa razy wyższy. 
 
Skarbnik I. Czarnota – jak na razie kredyty są spłacane na bieżąco, obligacje 
mam nadzieję będą wykupywane na bieżąco oraz mam nadzieję, że WIBOR 
będzie korzystny przy spłatach i wykupie obligacji. Zadłużenie będzie cały czas 
spadało.  
 
Z-ca burmistrza K. Ziółkowski przedstawił informację odnośnie 
nieruchomości stanowiących własność gminy. 
Poinformował, że przed każdym ogłoszeniem przetargu na sprzedaż 
nieruchomości stanowiących własność gminy jest obowiązek dokonania wyceny 
przez rzeczoznawcę. Rzeczoznawca szacuje m.in. na podstawie cen 
nieruchomości wykazanych w sporządzanych aktach notarialnych. Jest to kwota 
określająca wartość na daną chwilę tej działki. Przypomniał, że w latach 
poprzednich do przetargu przystępowało wielu chętnych i cena sprzedawanych 
działek była dużo wyższa niż cena szacunkowa. Działki wystawione do 
pierwszego przetargu wycenione zostały na kwotę ponad 4.500.000 zł. Na dzień 
dzisiejszy w przetargach są działki na kwotę ponad 2.600.000 zł. To są działki 
wystawione do drugiego a niektóre do trzeciego przetargu, po obniżonych 
cenach. Nie wszystkie działki są w tej chwili wystawione. Było 10 działek 
wystawionych na ulicy Partyzantów w tej chwili jest 4 działki i dochodzą nowe 
działki, które wchodzą do pierwszego przetargu na ul. Książek Stary. Ostatnio 
zostały sprzedane 3 działki w Zdziechowie i wystawione są 4 kolejne. Ujęta 
w założeniach do budżetu sprzedaż działek wydawała się realna do osiągnięcia. 
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Niestety nie doszło do sprzedaży. Powiedział, że ma nadzieję, że to się zmieni 
i znajdą się nabywcy. 
 
Radny M. Plewa stwierdził, że burmistrz pokłada zbyt wielkie nadzieje na 
uzyskanie środków ze sprzedaży majątku gminy. To są dochody jednorazowe. 
Raz sprzedany teren już się nie powtórzy a długi zostaną. Długów jest znacznie 
więcej niż wartość tych działek. To jest chwilowe ratowanie budżetu a nie 
metoda na rozwiązanie problemu zadłużenia gminy. Zwrócił uwagę, że na 
najbliższe lata są planowane kolejne poważne inwestycje związane 
z pozyskiwaniem środków unijnych to znaczy kanalizacja i wodociągowanie 
gminy. To są kolejne duże pieniądze. Zapytał, czy w skali obecnego zadłużenia 
będzie gminę stać na sfinansowanie wkładu własnego?  
 
Burmistrz A. Jarzyński przypomniał, że po złożeniu wniosku do PROW na 
budowę kanalizacji w miejscowościach Sadek, Barak i Wola Korzeniowa 
przyszła decyzja pozytywna, ale z dofinansowaniem 27%. Gminę nie było stać 
na pokrycie wkładu własnego w wysokości 73% i więc zrezygnował z tej 
inwestycji. W chwili obecnej złożony projekt na budowę słonecznej suszarni 
osadów w Szydłowcu, budowę kanalizacji sanitarnej w ul. Kwiatowej, Zielonej, 
Małej, Krótkiej, Książek Stary i Nowy wraz z przebudową przepompowni 
w Szydłowcu, budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowościach: Sadek, Barak 
i Wola Korzeniowa, budowę kanalizacji deszczowej na osiedlu Podzamcze oraz 
na osiedlu „Przy Zalewie” jest dofinansowany w 85% tak jak projekt kluczowy. 
Dla gminy jest to duża szansa do wykorzystania, bo dzisiaj ten program jest 
a już w następnym roku nie ma go. Trzeba szybko i odważnie podejmować 
decyzje tak jak to było na początku z Orlikami. Były obawy a później 
wybudowanych zostało 3 Orliki i 7 boisk wielofunkcyjnych. Gmina ma 
pokrycie i zabezpieczenie w działkach. Działki te wcześniej czy później znajdą 
nabywców tylko potrzeba czasu. Zaapelował, aby z tego korzystać, bo później 
nie wykona się żadnej inwestycji. Te samorządy, które nie aplikują – zostają 
w tyle. Samorząd jest w stanie spłacić każdą kwotę, bo samorząd nie bankrutuje. 
Istniejąca sytuacja finansowa naszej gminy jest bezpieczna, bo nie jest 
przekroczone 60% zadłużenia w stosunku do planu dochodów. 
 
Wiceprzewod. L. Jakubowski - przysłuchując się tej dyskusji, która przebiega 
w przyjaznej atmosferze stwierdził, że jest przekonany, iż nikt nie próbuje 
negować realizowanych inwestycji. Każdy radny zabierający głos w dyskusji 
z troską wypowiada się o tym budżecie. Wszyscy zdają sobie sprawę, że 
dzisiejsze wydatki są uszczuplone, bo praktycznie od trzech lat spadają 
w gminie wpływy z podatków. Więc żeby inwestować to przez ten okres, kiedy 
koniunktura podatkowa jest słabsza należy wesprzeć się jakimś kredytem lub 
inną formą, która jest dla gminy korzystna. Patrząc na budżet 2014 r. to radny 
stwierdził, że jest bardzo ubogi i nie wiadomo czy nie trzeba będzie jeszcze go 
przyciąć. Bez dochodów nie ma możliwości inwestowania, więc pozostaje 
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sprzedaż majątku, choć to jest forma jednorazowa jak stwierdził radny M. 
Plewa. Wiadomo, że subwencja oświatowa na rok 2013 jest ponad 800 tys. zł 
mniejsza a prawdopodobnie w 2014 roku będzie jeszcze mniejsza. Kolejny 
wydatek to utrzymanie przedszkoli samorządowych. W 2015 roku państwo 
dołoży 80% a resztę samorządy a w 2016 pewnie będzie odwrotnie. Stwierdził, 
że radni muszą podejmować ryzykowne decyzje. Wiele samorządów większych 
od Szydłowca również zaciągnęło kredyty na wiele, wiele lat. Należy uznać, iż 
to jest jedyne rozwiązanie, które pozwoli gminie w jakiś sposób przetrwać ten 
trudny czas.  
 
Radny W. Winiarski stwierdził, że tego typu debata jest bardzo potrzebna, bo 
nawet na posiedzeniach komisji brakuje czasu na omówienie tak ważnych dla 
gminy tematów. Natomiast zdaniem radnego forma przerwania sesji była 
niewłaściwa. Można było zrobić przerwę, przesunąć te punkty a nawet zdjąć 
z porządku obrad, aby dokładnie przeanalizować ten temat. 
Podjęte działanie przez p. skarbnik i burmistrza poprzez przygotowanie 
projektów uchwał konsolidują dług. Wyemitowanie obligacji komunalnych 
pozwoli na przesunięcie w czasie terminu spłaty zadłużenia. Wiadomo, że są to 
ważne i trudne decyzje i na organie wykonawczym przy współpracy z Radą 
spoczywa obowiązek kontroli realizacji tego budżetu. Miejmy nadzieję, że 
pozyskanie środków finansowych ze sprzedaży majątku gminnego zwiększy 
dochody w budżecie a tym samym poprawi kondycję finansową gminy. Należy 
podjąć działania, aby miasto i cała gmina mogły się dalej rozwijać. 
 
Skarbnik I. Czarnota odpowiedziała radnemu, że przygotowując WPF na rok 
2013 czy na lata 2014 - 2025 każda gmina musi brać pod uwagę, jakie dochody 
wpłyną w poszczególnych latach objętych zadłużeniem. Zostało to przyjęte 
wskaźnikami. Szacuje się, że wpłynie 3% więcej podatku w roku 2015 
w stosunku do roku 2013 bo 2014 rok jest zaplanowany przez wojewodę. Plan 
roku 2014 jest niższy niż 2013 r. tzn. plan dotacji zwiększany jest w trakcie roku 
budżetowego, zgodnie z Decyzjami Wojewody Mazowieckiego. Prawie na 
każdej sesji przedstawiana była informacja, że w okresie między sesjami 
wpłynęły dotacje, czego rada nie przyjmuje uchwałą, bo do tego ma prawo 
Burmistrz i ta kwota jest wyższa aniżeli planowana przez wojewodę na początku 
roku. W prognozie w każdym roku począwszy od 2014 do 2025 roku wydatki 
majątkowe są na poziomie 5 mln, 6 mln, 4.9 mln, 3, 9 mln i wysokości te to są 
środki własne. Tylko w roku 2015 jest dotacja z budżetu UE, czyli refundacja 
5% z wniosku kluczowego w wysokości 1,2 mln. A tak to w każdym roku 
planowane są wydatki majątkowe. {…} 
W 2016 roku jest zaplanowane 6.339.000 zł na inwestycje przy tych 
planowanych dochodach i wydatkach. To jest takie wymuszanie realizacji 
inwestycji a nie spłata długu. Tak jest ustawa stworzona, aby wskaźniki liczyły 
budżety i liczyły ile można spłacić w danym roku.  
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Wiceprzewod. L. Jakubowski – ustawa ta zwalnia samorządy z rygorów 
oszczędnościowych i zmusza do realizacji inwestycji, żeby wydać środki unijne. 
Gdyby Rada nie zastosowała się do przepisów ustawy byłyby problemy 
z uchwaleniem budżetu i zatwierdzeniem go przez RIO. 
 
Radny M. Plewa stwierdził, że to go przekonało. Faktycznie, przez okres 
najbliższych 7 lat, czyli do roku 2020 jest ostatnia szansa wykorzystania 
środków unijnych. Gdyby nie takie wymuszenie żadna gmina nie byłaby 
zainteresowana zadłużaniem się i środki te nie byłyby wykorzystane. Może ta 
ustawa właśnie to ma na celu zastanawiał się radny. 
Radny zauważył, że w wypowiedzi Burmistrza padło określenie, że samorząd 
nie może zbankrutować. Radny chciał się upewnić czy to prawda. Czy nie 
istnieje ryzyko, że bank zmusi gminę do sprzedaży zamku lub ratusza. Radny 
zwrócił się z pytaniem, czy Burmistrz ze względu na trudną sytuację finansową 
nie planuje konkretnych oszczędności w wydatkach takich jak redukcja etatów 
czy uszczuplenie w wydatkach oświatowych? 
 
Przewod. obrad stwierdziła, że od 4 lat a nawet od 5 z tego, co wie nie było 
podwyżek dla pracowników UM. Cały czas pracują na tych samych warunkach.  
 
Burmistrz A. Jarzyński odpowiadając na pytanie radnego przypomniał lata 
2000 i 2001. Wtedy bardzo głośno mówiło się o komisarzu gminy Szydłowiec. 
Naruszone zostały przepisy prawne, co spowodowało utratę płynności 
finansowej i niemożność realizowania określonych zadań. Został przekroczony 
limit zadłużenia, które wynosiło wtedy 68,3%. Nie mówiło się o bankructwie 
gminy, ale o wprowadzeniu zarządu komisarycznego. Polskie ustawodawstwo 
nie przewiduje ogłoszenia upadłości przez jednostki samorządu terytorialnego. 
Jeśli chodzi o oszczędności w budżecie to nie planuje się wzrostu wydatków 
związanych z funkcjonowaniem Urzędu wręcz odwrotnie jest tendencja 
malejąca. Wydatki na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń są na tym 
samym poziomie od kilku lat i nie planuje się wzrostu. Podkreślił, że płace 
w Urzędzie Miejskim nie są wysokie a są tacy pracownicy, którzy mają mniej 
niż najniższa krajowa. Wszystkie sprawy dotyczące zasobu ludzkiego są bardzo 
trudne do przeprowadzenia gdyż dotyczą sfery materialnej, egzystencjonalnej 
itd. 
Radny M. Plewa – jeśli tak to wygląda jak tu zostało naświetlone, jeśli jest 
możliwość zaciągania kredytów to stwierdził żeby gmina brała 
i wykorzystywała te środki na potrzeby miasta i gminy.  
 
Wiceprzewod. L. Jakubowski poinformował, że z programu na lata 2014-2020 
wynika, że na kulturę, sport czy odnowę zabytków środków już nie będzie. 
Nasza gmina zdążyła skorzystać z tego programu w ostatniej chwili. Następna 
rada powinna znaleźć sposób na kolejne 20-30 mln zł żeby mieć na wkład 
własny, bez którego nie da się nic zrobić a potrzeby są i będą tak w mieście jak 
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i na wsi. Stojąc przed dylematem, jaki jest postawiony na dzisiejszej sesji należy 
te przygotowane rzeczy zaakceptować uważając je za zgodne i zasadne. 
 
Skarbnik I. Czarnota w imieniu Burmistrza przedstawiła proj. uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2013 – 2022. 
 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną. 
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 11 głosów, wstrzymujących się - 2 głosy, przeciwnych – 0. 
 
 
Ad.7i. 
Skarbnik I. Czarnota w imieniu Burmistrza przedstawiła proj. uchwały 
w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2013./w zał. do prot./ 
 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną. 
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 11 głosów, wstrzymujących się – 1 głos, przeciwnych – 0.  
 
 
Ad.7j. 
Skarbnik I. Czarnota w imieniu Burmistrza przedstawiła autopoprawkę do 
proj. niniejszej uchwały: w § 2 ppkt a będzie rozszerzony o banki, w których 
będzie zadłużenie do spłaty - Bank Gospodarstwa Krajowego w kwocie 
2.016.384 zł, drugi kredyt w tym banku - Bank Gospodarstwa Krajowego 
w kwocie 1.606.264 zł i Bank PKO BP w kwocie 4.915.352 zł 

 
a następnie przedstawiła proj. uchwały w sprawie emisji obligacji 
komunalnych./w zał. do prot./ 
 
Opinie komisji: 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu, która wydała opinię 
pozytywną. 
 
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały: 
za – 10 głosów, wstrzymujących się – 2 głosy, przeciwnych – 0.  
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Ad.8. 
Radna B. Grzyb - w związku z tym, że na jej terenie zostały sprzedane działki 
a z zakresu dróg tylko bardzo mały odcinek w samym środku został zrobiony to 
radna wyraziła takie życzenie, aby wnieść to do budżetu i starać się o dalsze 
finansowanie z FOGR. Zwróciła uwagę, że duże inwestycje powstają w mieście 
a u nich nic.  
 
Radny W. Winiarski złożył 2 interpelacje w sprawie przejęcia gruntów 
należących do skarbu państwa. Stwierdził, że jedne działki Gmina sprzedaje 
a on chciałby, aby pewne działki Gmina mogła nabyć bezpłatnie. Jest taki 
wniosek, który można by rozważyć na wszystkie miejscowości wiejskie 
a przykładem jest miejscowość Barak gdzie Gmina nie ma gruntu w tej 
miejscowości, aby można było tam lokować jakąś inwestycję. Środki z kilku lat 
przepadają albo, jeśli już są wykorzystywane to wg. radnego nie na te cele, co 
powinny być. Wykorzystanie tych środków na zadania miękkie coś w rodzaju 
wyjazdu, jest to też dobre, ale trzeba znaleźć priorytet wykorzystując nawet te 
niewielkie środki na miejscowości wiejskie.  
Poinformował, że w jego wniosku chodzi o działkę w miejscowości Łazy 
o nr 112 i pow. 7 arów. Jest to działka, która należy do skarbu państwa i jest 
tylko kwestia uruchomienia procedury.  
Druga działka w miejscowości Ciechostowice, która jak wynika z informacji 
z Geodezji jest działką już przejętą przez Gminę, przy czym jest tam 
usytuowany budynek i występuje sprawa zajęcia się tym budynkiem. Jest to 
działka o nr 1138/2 
 
 
Ad.9. 
Burmistrz A. Jarzyński udzielił odpowiedzi: 
- wniosek radnej B. Grzyb jest zasadny i jeśli będzie możliwość to taki wniosek 
do FOGR zostanie złożony na tzw. tereny wiejskie. 
 
Z zadowoleniem poinformował ze chciałby, aby jak najwięcej tego typu 
interpelacji było składanych. Propozycja radnego W. Winiarskiego została 
zapisana i zaprosił radnego do siebie w celu szczegółowego omówienia tej 
propozycji, gdyż przy przejęciu działki od skarbu państwa są pewne 
obwarowania, które należy spełnić.  
 
 
Ad.10. 
Przewod. obrad poinformowała o pismach, które wpłynęły do RM: 
- pismo dyr. E. Świercz w sprawie rozważenia możliwości nadania tytułu 

Honorowego Obywatela Szydłowca Błogosławionemu Papieżowi Janowi 
Pawłowi II. 
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Burmistrz A. Jarzyński - w związku z powyższym, że jest ustalony regulamin 
przyznawania medalu „Zasłużony dla Miasta i Gminy Szydłowiec”, ale nie ma 
całej procedury poinformował, że zwrócił się do pani sekretarz, aby 
w uzgodnieniu z panią mecenas przygotowała taką procedurę. W najbliższym 
czasie postara się radnym przedłożyć propozycje, aby na posiedzeniu Komisji 
Statutowej jak i na posiedzeniu Komisji Edukacji ten temat przedyskutować 
a następnie przedstawi całej Radzie. 
- odczytała pismo Stowarzyszenia Wspólnota Ziemi Szydłowieckiej, które po 

raz kolejny organizuje akcję pod nazwą „O Tobie też pamięta św. Mikołaj” 
i zwraca się z apelem do ludzi dobrej woli o dokonywanie wpłat, 
przekazywanie produktów, z których będą przygotowywane paczki dla 
dzieci z najuboższych rodzin. 

- odczytała pismo mieszkanki Szydłowca z podziękowaniem dla pracowników 
Straży Miejskiej za udzieloną jej pomoc. 

 
 
Ad.11. 
Radny K. Gula zgłosił sprawę zakazu zatrzymywania się przy SP Nr 1 przy 
ul. Wschodniej. Zakaz ten obejmuje wszystkie dni tygodnia oprócz środy. 
Zdaniem radnego zakaz powinien obowiązywać również w środę. 
 
Radny L. Jakubowski - przy biurze RM ul. Kilińskiego został postawiony znak, 
który mówi o tym, że dwie koperty są zarezerwowane dla samochodów MOPS. 
Ten znak został postawiony w środku chodnika zabierając tym samym dwa 
miejsca parkingowe.  
Burmistrz A. Jarzyński poinformował, że porozmawia z dyrektorem MOPS 
żeby pracownicy parkowali z tyłu za budynkiem, by nie zajmowal8i miejsc 
przeznaczonych dla mieszkańców. Uzasadnione jest tylko parkowanie na 
kopercie samochodu służbowego MOPS. 
 
Radny wyjaśnił, że celem jego wypowiedzi nie było zabronienie parkowania 
pracownikom MOPS. Te koperty przeznaczone są tak dla nich jak i dla 
pozostałych osób. Jeśli ktoś z radnych podjedzie czy mieszkaniec a koperta 
będzie wolna to zaparkuje, a jemu chodziło o sam pomysł postawienia w tym 
miejscu tego znaku. 
 
 
Ad.12. 
Na tym porządek XXXIV sesji został wyczerpany. 
 
Przewod. obrad zamknęła obrady wypowiadając formułę „Wysoka Rado, 
zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu” 
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Czas trwania sesji od godz. 1300 do godz. 1610 
 
Rada podjęła uchwały Nr 207, 208, 209, 210, 211, 212, 213, 214, 215, 
216/XXXIV/13  
 
Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 
 
 
 Protokołowała:      Przewodnicząca obrad: 

Krystyna  
Jachowska- Sadura       Krystyna Bednarczyk 
 


